
Protokół Nr IV /2011 

z IV  Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się 

w dniu 12 stycznia  2011 r. w siedzibie Urzędu Miasta – Gminy Stryków. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 radni Rady Miejskiej w Strykowie wg listy obecności, 

 przewodniczący Zarządów osiedli m. Stryków wg listy obecności, 

 sołtysi wg listy obecności, 

 osoby zaproszone wg listy obecności. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 

prawomocności obrad.  

2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących 

Rady Miejskiej w Strykowie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Zatwierdzenie protokołu z III Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się 

w dniu 30 grudnia 2010 r.  

6. Podjęcie uchwał: 

a)  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta – Gminy 

Stryków, 

b) w sprawie uchwalenia  budżetu Miasta – Gminy Stryków na  2011 rok:   

 przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Burmistrza M-G 

Stryków, 

  przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Spraw Gospodarczych i Mienia Komunalnego 

RM w Strykowie do projektu budżetu M-G Stryków  na rok 2011, 

  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi do projektu budżetu     

M-G Stryków na rok 2011, 

  jawna debata budżetowa, 

  głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian budżetu Miasta – Gminy Stryków ,     

b) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.    

8. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

 Ad.1 Otwarcie obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji o godz. 10.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie 

Paweł Kasica i po powitaniu wszystkich obecnych na sali oświadczył, i zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych , co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 
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 Nieobecna na sesji radna Anna Ślęzak  usprawiedliwiła swoją nieobecność. 

Na sali obrad nieobecny radny Teodor Kołodziejczyk. 

Ad.2 Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu Wiceprzewodniczących 

Rady Miejskiej w Strykowie. 

 

Przewodniczący RM powierzył obowiązki sekretarza obrad wiceprzewodniczącemu RM w 

Strykowie Włodzimierzowi Grochockiemu. 

Ad. 3 Przyjęcie porządku obrad. 

 

Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski zgłosił wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad IV sesji projektu uchwały w sprawie reprezentowania Gminy Stryków w 

Zgromadzeniu Związku Międzygminnego ,,BZURA ˮ. 

Głosowanie wniosku Burmistrza : 12 głosów za 

0 głosów przeciw 

1 głos wstrzymujący się 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 

prawomocności obrad.  

2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z 

Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Strykowie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Zatwierdzenie protokołu z III Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która 

odbyła się w dniu 30 grudnia 2010 r.  

6. Podjęcie uchwał: 

a)  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta – Gminy 

Stryków, 

b) w sprawie uchwalenia  budżetu Miasta – Gminy Stryków na  2011 rok:   

 przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Burmistrza M-G 

Stryków, 

  przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Spraw Gospodarczych i Mienia Komunalnego 

RM w Strykowie do projektu budżetu M-G Stryków  na rok 2011, 

  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi do projektu budżetu     

M-G Stryków na rok 2011, 

  jawna debata budżetowa, 

  głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian budżetu Miasta – Gminy Stryków ,     

b) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

c) w sprawie reprezentowania Gminy Stryków w Zgromadzeniu Związku 

Międzygminnego ,,BZURA ˮ. 

8. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 

9. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 4 Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszeni zostali następujący radni: 

1) radny Marek Gierat  – wyraził zgodę 

2) radny Witold Śliwkiewicz  – nie wyraził zgody 

3) radny Czesław Polit  - wyraził zgodę 

4) radny Łukasz Orłowski - wyraził zgodę 

 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Uchwał i Wniosków w następującym  składzie: radny 

Marek Gierat  , radny Czesław Polit  , radny Łukasz Orłowski: 

Głosowanie: 12 głosów za 

0 głosów przeciw 

1 głos  wstrzymujący się 

 

Ad 5  Zatwierdzenie protokołu z III Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która 

odbyła się w dniu 30 grudnia 2010 r.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że nie ma wpisów do protokółu, zapytał czy są 

uwagi do protokołu. 

Uwag i wniosków do protokołu z III  sesji Rady Miejskiej w Strykowie podczas obrad IV 

sesji w dniu 12 stycznia 2011 r. nie złożono. 

Głosowanie nad zatwierdzeniem protokołu z III sesji Rady Miejskiej w Strykowie: 

Głosowanie: 13 głosów za 

0 głosów przeciw 

0 głosów wstrzymujących się 

Ad. 6 Podjęcie uchwał: 

a)  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta – Gminy 

Stryków 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 

opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 

projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały: 12 głosów za 

0 głosów przeciw 

1 głos  wstrzymujący się 
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b) w sprawie uchwalenia  budżetu Miasta – Gminy Stryków na  2011 rok:   

 

 przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Burmistrza M-

G Stryków 

 

Burmistrz Miasta-Gminy Stryków Andrzej Jankowski powiedział, że przystępujemy w 

bardzo szybkim tempie do uchwalenia budżetu, pomimo przedłużenia terminu jego 

uchwalenia, a związane jest to przede wszystkim z ogłaszaniem przetargów. Było także 

szybkie tempo nad projektem budżetu w poszczególnych komisjach Rady Miejskiej. Dziś 

procedowany projekt budżetu jest nieco innym budżetem niż to co było w dwudziestoleciu. 

Burmistrz poinformował, że tracimy subwencję w wysokości 200 tys. zł oraz będziemy płacić 

tzw. janosikowe w wysokości ponad 600 tys. zł. Są to elementy przykre dla samorządu 

strykowskiego, ale tak stanowią ustawy. Pomimo tego budżet nie jest mniejszy niż w 2010 

roku, chociażby wystarczy spojrzeć na wydatki inwestycyjne – 10 mln, oświata – 45 % 

budżetu, pozwala to jednak optymistycznie patrzeć na przyszłość naszej gminy. 

Prezentowany projekt budżetu to kontynuacja zadań już rozpoczętych, a także nowe zadania 

na które otrzymujemy środki zewnętrzne z Unii Europejskiej. Potrzeb w zakresie 

infrastruktury w  naszej gminie jest wiele, np. drogi, kanalizacja, oczyszczalnie, fragmenty 

wodociągów, przydomowe oczyszczalnie ścieków – te zadania będą się nadal pojawiały. 

Główne dochody gminy do podatek od nieruchomości – 17 mln zł, jest to znaczna kwota, 

porównując się do innych gmin naszej wielkości to jesteśmy w dobrej sytuacji – mówił 

Burmistrz. Pojawia się tzw. Wieloletnia Prognoza Finansowa, oznacza to m.in., że do spłaty 

ostatniego kredytu musimy wykazywać płynność finansową gminy.  Opinia RIO świadczy o 

tym, że projekt budżetu i dokumenty z nim związane zostały dobrze przygotowane. Burmistrz 

podziękował radnym za współpracę, merytoryczną dyskusję nad projektem budżetu. 

Podziękował także pani Skarbnik za przygotowanie materiałów. Następnie Burmistrz zwrócił 

się do Rady o zaakceptowanie projektu budżetu.  

Pani Barbara Walak Skarbnik Miasta-Gminy Stryków dokonała wprowadzenia do 

projektu budżetu M-G Stryków na 2011 rok: 

„Projekt budżetu został opracowany zgodnie z normami zawartymi w ustawie o samorządzie 

gminnym i w ustawie o finansach publicznych. Wyrazem przestrzegania wspomnianego 

prawa jest pozytywna opinia Składu Orzekającego RIO w Łodzi. Na marginesie wspomnę, iż 

przedłożony projekt budżetu można określić już mianem „historyczny”, ponieważ 

konstruowany był pod rządami poprzedniej rady, gdzie chociażby do kalkulacji dochodów 

korzystano z uchwały określającej stawki podatku od nieruchomości. Notabene główne źródło 

dochodów własnych. Ponadto po 20 latach funkcjonowania gminy, mówiąc kolokwialnie  

„zniknęło” źródło dochodu jakim była subwencja wyrównawcza, która w minionym roku 

wynosiła 925.872,-zł. Także po raz pierwszy od reaktywowania samorządu, dodatkowym 

obciążeniem budżetu jest tzw. „janosikowe”, które Minister Finansów określił na 684.852,-zł. 

Wracając do danych zawartych w przekazanym projekcie budżetu, dokonam krótkiego  
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wprowadzenia. Uwzględniając sytuację gospodarczą w skali makro, zastosowano metodę 

zachowawczą w szacowaniu niektórych dochodów. Właściwym przykładem jest podatek od 

czynności cywilnoprawnych. Wykonanie roku 2010 stanowi kwotę około 4.048.301,-zł 

natomiast na rok 2011 zapisano 2.050.000,-zł. Niewątpliwie, jak już wspomniałam wcześniej, 

głównym źródłem dochodów własnych  od kilku lat jest  podatek od nieruchomości. 

Wyszacowana wielkość to kwota 17.042.135,-zł i stanowi 61,1% wspomnianego działu. Dla 

zobrazowania przypomnę, że w wyjściowym budżecie roku 2010 była to kwota 15.233.105,-

zł, czyli niższa o 1.809.030,-zł. Kolejnym znaczącym źródłem dochodu jest część oświatowa 

subwencji ogólnej i wynosi 7.719.235,-zł i jest wyższa w zestawieniu z rokiem 2010 o 

473.506,-zł. Istotną kwotą dochodu jest udział w podatku dochodowym od osób fizycznych, 

który według szacunku Ministra Finansów wynosi 5.272.403,-zł i jest wyższy od roku 

poprzedniego o około 473.000,-zł. Trzeba również wskazać, że przyjęto niższą o prawie 

1.000.000,-zł kwotę dochodów majątkowych, która zaplanowana jest w wysokości 

1.844.000,-zł. Dotacje na zadania zlecone, zgodnie z pismem ŁUW w Łodzi zapisano w 

kwocie 2.776.851,-zł głównie z przeznaczeniem na świadczenia rodzinne. Mając na uwadze 

przekazane dane o głównych źródłach pozyskiwania dochodów, ostatecznie dochody 

zaplanowano w kwocie 42.021.579,-zł i są globalnie  wyższe od wyjściowego budżetu roku 

2010 o 3.292.187,-zł – 8,5%. Uwzględniając prognozowaną wielkość dochodów na rok 2011, 

stanowczo mogę powiedzieć, że kwota ta przełożyła się na wielkość zaplanowanego limitu 

wydatków, które ustalono w wysokości 44.284.881,33 zł. Z zestawienia liczb wynika, że 

budżet zamyka się deficytem w kwocie 2.263.302,33 zł. W zestawieniu z projektem budżetu 

na rok 2010 jest niższy o 344.944,-zł – 13,2%. Mając na uwadze niższy deficyt, czyli brak 

pokrycia w środkach na finansowanie wydatków założono maksymalne obniżenie 

wnioskowanych potrzeb przez jednostki organizacyjne gminy. Po raz drugi z rzędu nie 

uwzględniono podwyżek wynagrodzeń dla pracowników tych jednostek. Wyjątkiem są 

nauczyciele. Ustawą budżetową nałożono obowiązek wprowadzenia jednorazowej 7 % 

podwyżki dla tej sfery budżetowej z dniem 1 września 2011r.  Dziedzina jaką jest „Oświata i 

wychowanie” stanowi od wielu lat największe obciążenie budżetu. Jest to koszt 14.539.050,-

zł, co stanowi 42,4% ogółem zapisanych wydatków bieżących budżetu. Drugą dziedziną o 

najwyższych nakładach ale budującą mam nadzieję  społeczność lokalną są zaplanowane 

wydatki na 42 zadania inwestycyjne oczywiście o zróżnicowanym wymiarze finansowym  w 

łącznej kwocie 10.000.000,-zł. Kwota ta stanowi 23,9% wydatków własnych. Jest wyższa od 

wyjściowego budżetu roku 2010 o 1.213.926,-zł – 13,8% pomimo planowanego wzrostu 

dochodów o 8,5%. Kolejną finansochłonną dziedziną jest „Pomoc społeczna”. Łączne koszty 

to kwota 5.094.745,-zł – 14,9%. Istotnym także obciążeniem budżetu są wydatki bieżące 

zapisane w dziale 900 „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska”. Zaplanowano kwotę 

3.614.815,-zł. Główne koszty to odbiór nieczystości z zapisaną kwotą 1.500.000,-zł , 

oświetlenie dróg i ulic wraz z konserwacją 778.688,-zł oraz hotelowanie i wyłapywanie psów 

oraz sporadycznie kotów, gdzie zaplanowano 270.000,-zł. Funkcjonowanie urzędu, rady 

miejskiej wraz z przewodniczącymi jednostek pomocniczych gminy oraz promocja gminy to 

wydatek w kwocie 4.625.677,-zł. Na działalność kulturalną poprzez utrzymanie domów  
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kultury i świetlic wiejskich, bibliotek oraz krzewienie i rozwój kultury fizycznej i sportu 

poprzez stowarzyszenia zaplanowano 2.035.261,-zł”. 

 przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Spraw Gospodarczych i Mienia 

Komunalnego RM w Strykowie do projektu budżetu M-G Stryków  na rok 2011, 

 

Radna Małgorzata Kiełbik wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Gospodarczych i Mienia 

Komunalnego RM w Strykowie odczytała pozytywną opinię Komisji do projektu budżetu na 

rok 2011.  

 przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi do projektu 

budżetu  M-G Stryków na rok 2011, 

 

Pani Skarbnik odczytała uchwałę Nr I/175/10 z dnia 10 grudnia 2010 roku Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej 

projektu budżetu Miasta-Gminy Stryków na rok 2011, która pozytywnie  zaopiniowała w/w 

projekt budżetu.  

  jawna debata budżetowa 

 

Radny Bogdan Walczak powiedział, że jego wypowiedź wiąże się z deklaracją Burmistrza, 

w której Burmistrz zwraca się do nas wszystkich o współpracę . To co robiłem, to co robię 

wynika z przepisów  prawnych obowiązujących w związku z moją działalnością – mówił 

radny Walczak. Mówił, że w związku z tak dużymi środkami przychodów w budżecie 

tegorocznym jest inwestycji bardzo dużo. Jako radny, jako Rada jesteśmy organem 

uchwalającym  i kontrolującym te działania. Będę się przyglądał realizacji tego budżetu. 

Każdy ma wizję przyszłości, moją jest chociażby realizować to i głosić głośno – ja mam to do 

siebie, że wyrażam głośno swoje opinie. Popieram budżet, ale będę się dalej przyglądał jego 

realizacji. Wyrażam podziękowania za wolę współpracy, będę robił wszystko, aby pomagać 

na rzecz społeczności - nie na rzecz pana,  panie Burmistrzu.    

Radny Łukasz Orłowski zapytał, czy jest możliwość zmniejszenia kwoty janosikowego, 

chodzi o zapłatę różnicy 900 tys. zł minus 600 tys. zł.  

Burmistrz odpowiedział, że Ministerstwo Finansów wylicza dochód na jednego mieszkańca 

licząc maksymalny dochód w skali kraju. Jedynym rozwiązaniem jest to, aby liczba 

mieszkańców wzrosła o ok. 3 tys.   

Na salę obrad przybył radny Teodor Kołodziejczyk. 

  głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kasica przeprowadził głosowanie nad projektem 

uchwały budżetowej : 

 



7 

Głosowanie: 14 głosów za 

                       0 głosów przeciw 

                        0 głosów wstrzymujących się 

 

Następnie głos zabrał Burmistrz Andrzej Jankowski, który powiedział, że jest mu bardzo miło 

za słowa, które wypowiedział radny Walczak oraz inni radni, wyraził nadzieję, że uda się 

wstu procentach zrealizować przyjęty budżet. Niniejszy dzień jest dniem rozpoczęcia pracy 

nad budżetem 2011 roku. Dołożę wszelkich starań, aby to co jest zapisane w jak największym 

zakresie zostało dobrze  zrealizowane – mówił Burmistrz.   

 

Ad. 7  Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian budżetu Miasta – Gminy Stryków ,     

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 

opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej . Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 

projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały: 12 głosów za 

0 głosów przeciw 

0 głosów  wstrzymujących się 

Na sali nieobecni radni: Anna Ślęzak, Witold Śliwkiewicz, Marzena Skwarko.  

b) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 

opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 

projektu uchwały. 

Radny Łukasz Orłowski pytał jakie są plany w stosunku do tej ulicy? 

Burmistrz M - G Stryków Pan Andrzej Jankowski odpowiedział , że planowane jest 

położenie nakładki asfaltowej. Prowadzone są również rozmowy ze Zgierską Spółdzielnią 

Mieszkaniową odnośnie urządzenia  większej liczby miejsc parkingowych. 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały: 13 głosów za 

0 głosów przeciw 

głosów  wstrzymujących się 

Na sali nieobecni radne: Anna Ślęzak, Marzena Skwarko.  

 

c) w sprawie reprezentowania Gminy Stryków w Zgromadzeniu Związku 

Międzygminnego ,,BZURA ˮ 

 

Burmistrz M - G Stryków Pan Andrzej Jankowski poinformował, że w związku z 

rozpoczęciem nowej kadencji rad istnieje potrzeba odnowienia uchwały. Gminie Stryków  
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przysługują 2 głosy w Związku. Proponowany w uchwale naszej Pan Cezary Dzierżek, 

obecnie Wiceprezes Funduszu Ochrony Środowiska pracuje w Związku od początku jego 

powstania. Uchwała przewiduje również zastępstwa. Praca związana z tym projektem jest 

bezpłatna, a realizacja projektu pozwoli na rozwiązanie problemu ,, śmieciowego ˮ. 

Radny Bogdan Walczak pytał , czy Rada otrzyma budżet Związku na rok 2011? 

Burmistrz M - G Stryków odpowiedział , że niedługo przedstawi sytuację finansową 

Związku. Podkreślił, że jest zwolennikiem pokrywania kosztów przez gminy w formie 

przeliczenia składki na jednego mieszkańca gminy. 

Radny Andrzej Pożarlik pytał czy projekt budowy zakładu utylizacji nie jest zagrożony? 

Burmistrz M - G Stryków odpowiedział , że wszystkie mankamenty związane z lokalizacją 

tego zakładu zostały rozwiązane. 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały: 13 głosów za 

0 głosów przeciw 

głosów  wstrzymujących się 

 

Ad. 8  Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków powołanej na IV sesji RM radny Czesław 

Polit  odczytał wnioski przyjęte przez Komisję w dniu 12 stycznia 2011 roku:  

1.Uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi gminnej Warszewice – Cesarka. 

Wcześniejszy wniosek w tej sprawie nie został zrealizowany w ubiegłej kadencji ze 

względu na warunki atmosferyczne ( wnioskodawca radny Karol Lenart). 

Głosowanie wniosku: 12 głosów za 

0 głosów przeciw 

0 głosów wstrzymujących się, 

Na sali nieobecni radne: Anna Ślęzak, Marzena Skwarko i radny Łukasz Orłowski. 

2.Wystąpić do Starostwa Powiatowego w Zgierzu o uprzątniecie worków ze śmieciami 

zalegające na poboczach dróg będących w zarządzie Starostwa ( wnioskodawca radny 

Czesław Polit). 

Głosowanie wniosku: 13 głosów za 

0 głosów przeciw 

0 głosów wstrzymujących się, 

Na sali nieobecni radne: Anna Ślęzak, Marzena Skwarko. 

Przyjęcie protokołu Komisji Uchwał i Wniosków powołanej na III sesji Rady Miejskiej w 

Strykowie: 

Głosowanie :  13 głosów za 

                          0 głosów przeciw 

                          0 głosów wstrzymujących się,  
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Ad. 9 Zamknięcie obrad. 

 

Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad IV sesji Rady Miejskiej w Strykowie 

prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kasica o godz. 11.25 dokonał 

zamknięcia sesji. 

 

Protokołowała: 

Z. Kubiak 

E. Tomczak 

 

Przewodniczący  

          Rady Miejskiej w Strykowie 

        Paweł  Kasica 

        

 


